
(O) – orientering 
 
(D) – drøftelse 
 
(B) - beslutning 

Dagsorden  

Skolebestyrelsen Buskelundskolen 
Skoleåret 20/21 

Tirsdag den 20. april 2021 kl. 18.30 – 21.30 

VIRTUELT  
 

 
Mødeleder: Torben 
Referent: Susanne (referatet oplæses og godkendes efter hvert pkt) 

Forplejning:  

 

Mette inviterer på TEAMS 
 
Nikolaj møder ind kl. 20.30 
Inger-Lise møder ind 19.15 (deltager i stedet for Vibeke) 
 
Afbud: Vibeke, Marie,  
            

Gæster:  

 
Pkt Dagsorden Referat Bemærkninger 

Pkt.1 (Kl. 18.30) Velkommen   Inge-Lise deltager. 

Pkt.2 (Kl. 18.35) Elevråd Deltager ikke. Vi inviterer først, når eleverne er fuldt 

tilbage fysisk på skolen. 

 

Pkt.3  (kl 18.35) 
(O) 

 

Orientering fra skole og fritid  
- Rigets tilstand /Mette & Susanne 

 
 

Corona, restriktioner og nye retningslinier fylder 
stadig meget. Ny bekendtgørelse der afløser 

nødundervisning. 
Man kan fravige hele eller dele af fag alt efter, hvad 
ressourcen er til, hvor langt det faglige blik er og 
hvordan trivslen skal styrkes. 
Det får ikke den store konsekvens for os. Vi fortsætter 
i stores træk, som vi har gjort hidtil. 

 
Nu skal 9 årgang ind 80 %. De kommer i skole fire af 
ugens dage.  
 
5. – 8. årgang kan komme ind på skolen i de uger, de 
er i skole virtuelt og have ude-undervisning. Med de 

 



nye politiske udmeldinger oplevede vi for første gang 
en form for opgivenhed og ”udmattelse”, hos de 
lærere og pædagoger, som er involveret i de årgange.  
 
Vi har besluttet at det bliver når det giver mening for 
både læring og trivsel, at udeskole bliver aktuelt for 

de ”virtuelle elever”. Det er de voksne i de enkelte 
teams der beslutter.  
 
Testhold kommer to gange pr. uge. Nye retningslinier 
fra i dag, hvor det er lærerne, der skal sørge for 
elever har tilladelser og kommer frem og tilbage.  

 

Der planlægges kommunal sidste skoledag for 9. 
årgang i juni – vi har selv en plan B, hvis det bliver 
ændret. 
 
Elevplaner, man må selv bestemme. Vi har i det 
meste af corona-forløbet afviklet elevsamatler og 

skole/hjem-samtaler virtuelt og det fortsætter vi med. 
Der kan være forskellighed fra afdeling til afdeling. 
 
Skoleårets planlægning er i gang. Der kommer som 
altid nogen forandringer til.  
Vi lander storteam torsdag, og vores uddannelsesstid 

går til forskellige ønsker fra personalet ( læsning, 

kristendom, ) alle skal med, FAB-LAB til Lilleskole. 
ET og KL på pæd. Sandplay i dette forår. 
 
Ny overenskomst på lærerområdet – A20. Den giver 
en del skrivearbejde med beskrivelse af alle opgaver 
til aktivitetsplanen. Vi er godt på vej med arbejdet. 
 

Hængeparti i SB om ordensregler. Arbejdet skulle 
være færdig i juni, måske skubber vi til efter 
sommerferien. Torben og Mette vurderer ved 
planlægning af næste møde. 

 
Kommentarer: 

Skole/hjem, forældrene formoder at man bliver 
kontaktet hvis børnene ikke er så selvkørende som 
man havde forventet. 
 



SB er enige med os om at det er fint at give frihed i 
det at vende tilbage efter corona. 
 
 
 

Pkt.4 (kl. 19.00) 
(O+D) 

Forberedelse af dialogmøde om 
kapacitetsudfordringer /Torben 
 
Formålet med punktet er at klæde Torben, 
Mette og en mere på til det kommende 
dialogmøde om skolernes kapacitet frem mod 
32/33.  

I kan orientere jer i dagsorden/bilag/referat 
fra Børne- og Ungeudvalgets møde den 12/4:  
https://silkeborg.dk/Politik/Dagsordener-og-
beslutninger-2021/Boerne-og-Ungeudvalget 
 
Torben vil komme med et oplæg – og jeg vil 

trække relevante data frem inden en fælles 
drøftelse (ledet af Torben), skal munde ud i et 
afsæt til dialogmødet. 

 
Torben har undersøgt, hvad skolevalg betyder for 
tilflytterer. Vi skal opgraderer vores folder og sende til 
ejendomsmælgere. 
 
Gennemgang af udsendt materiale vedr. 
kapacitetsanalyse til dialogmødet i næste uge.  

 
De materiale Mette har sendt, er det vi skal drøfte ud 
fra. Hvordan er det beregnet, er tallene valide, vil man 
betale for skolemodeller, skal arbejdes med 
vandreklasser og optag af søskende er bare nogle af 
spørgsmålene ! 

 
Det er vigtigt, at dem vi sender afsted til dialogmødet, 
italesætter, at vi genre vil beholde Buskelundskolen 
som vi er. Vi har allerede 2 steder vi har 3 spor.  
Kan vi evt. på sigt bruge børnehavens lokaler i 
skoleregi? 
 

Bemærkninger: 
Lidt påfaldende at der er et fald i ønsker på sigt virker 
lidt konstrueret. Det hænger ikke sammen med de 
forskellige skoleformer.  
 
Mulighed for børnehaven? Måske som faglokaler ? 
Det er fremme i dag, er at der skal tænkes institution 

m.v. ind i Astrid Lindgrenskvarteret, måske er det en 
mulighed for udvikling. 
 
Der er frit skolevalg, men hos os kun op til 48 elever, 
når vi er to spor. 

 

Kan vi få 2,5 spor?? 
Det kunne godt være en mulighed.  
En god måde at tænke anderledes på. 
 
Hvad sker der hvis vi ikke gør noget??  

 

https://silkeborg.dk/Politik/Dagsordener-og-beslutninger-2021/Boerne-og-Ungeudvalget
https://silkeborg.dk/Politik/Dagsordener-og-beslutninger-2021/Boerne-og-Ungeudvalget


Vi skal tage vare på dem, der bor i skoledistriktet. 
Hvordan kan vi være fleksible for kommunen? 
Hvordan kan vi tænke kreativt. 
 
Efter drøftelse: 
 

Opsamling v. Torben: 
Hvad ønsker vi?? 
 
Vi vil gerne varetage forældrene i vores område og at 
vi har kapacitet til vores børn. 
Vores pædagogiske platform går vi ikke på kompromis 

med. 

Oplyse om hvilke muligheder vi har hvordan vi kan 
være positive og indgå i løsninger. 
Vi vil komme med muligheder, og er indstillet på at 
justere. 
Hvis man skal bygge daginstitution, måske skal man 
så byde ind på lokaler.  

Vi vil være medspillere, og vil gerne sikre at vi kan 
varetage alle forældre i vores skoledistrikt. 
Også gerne søskende tilbud.  
 
 
Morten deltager sammen med Torben og Mette. 

Der vil blive sendt et kort referat ud efter mødet elller 

indkaldt til et kort virtuelt møde. 
 
 
 
 

Pkt.5 (kl. 20.45) Praktisk punkt/opsamling fra tidligere: 

- Madfærd.dk 
Forslag fra Maria om, at kigge på 
siden jf. bestyrelsens arbejde med 
skolemad.  
Kort indspark fra Maria og beslutning 

om næste skridt. 

- Formandens årsberetning 
Drøftelse af afvikling af årsberetning. 
Kort oplæg fra Torben – derefter 
beslutning. 

 

- Forskellige modeller.  
Maria vil gerne dykke mere ind i det. 
Kan der tænkes lærerkræfter ind i det og kan 
det tænkes ind i undervisning. 
Mette vil ringe til Ry og hører, hvordan det 

lykkes hos dem. 

 
 
Formandens årsberetning:  
Hvordan kan vi gøre det på en ny måde. 
Forslag til indhold i årsberetning: 

 



Skoleåret vi har haft 
Coronarejsen -kapacitet – udvikler talenter 
kompetencer (børn – voksne) – 20 års 
jubilæum, hvor er vi kommet til og hvad 
tænker vi på den korte bane. 
Hallen og udeområder opkvalificeret. 

Vigtigt at vi kommer fra land igen. DNA. 
 
Formidling af årsberetning: 
Mange forældre læser ugeplanen, kune man 
vedhæfte den der. 
Måske som oplæsning. Maria tilbyder sin 

hjælp. 

Pod-cast ???  
Kunne pro lave undertekster. God ide kvitteres 
fra NM. 
 
Torben laver beretning, og sender ud til 
bestyrelsen til godkendelse og vi beslutter 

senere hvordan den formidles. 
 
 

Pkt.6 (kl.21.15)  
 

Evt  Næste næste møde 17/5 2021 kl. 17.00 – 21.00 
Her arbejdes videre med retningslinjer 
Vi håber på et fysisk møde. 

 
Vi slår stilling op om ikke så længe, så vi får brug for 
et ansættelsesudvalg. 
 

 

 

 

 

 

 

 



Kalender skolebestyrelsesmøder mm. skoleåret 20/21 

 

Dato Forplejning Skole-
bestyrelse 

Samarbejds-
forum 

Forpligtende 
samarbejde 

Dialog-
forum 

Temamøde  
skolebestyrelser 

Kursus for nye 
bestyrelser 

Deltagere Årshjul 

17/8 20 
Kl. 19-21 

 

Skolen X      Hele bestyrelsen Konstituering 
Høringssvar budget 

Årshjul udarbejdes 

24/9 20 

Kl. 19-21 

Torben X      Hele bestyrelsen  

22/10 19 

Kl. 19-22 

 

    X   Formand og 

skoleleder 

 

27/10 20 

Kl. 19-21 

Marie X      Hele bestyrelsen  

19/11 20 

Kl. 19-21 

 

Skolen X      Hele bestyrelsen Høringssvar på fleksibel sommerferiepasning 

8/12 20 

Kl. 18.30-

20.30 

 

Skolen X      Hele bestyrelsen Juleafslutning efter mødet kl. 20.30 

13/1 21 

Kl. 19-21 

Vibeke 

Egen 

forplejning 

X      Hele bestyrelsen Udtalelse til kommunal kvalitetsrapport 

KORT virtuelt møde om CORONA 

3/2 21 

Kl. 19 - 21 

Egen 

forplejning 

X      Hele bestyrelsen Ekstra indsat møde - Virtuelt 

23/2 21 
Kl. 19-22 

 

Maria X      Hele bestyrelsen  

Uge 10     X   Formand og 

skoleleder 

 

15/3 21 

Kl. 19-21 

 

Søren X      Hele bestyrelsen  

20/4 21 

Kl. 19-21 

 

Morten X      Hele bestyrelsen  

17/5 21 

Kl. 17-21 

 

Birgitte X      Hele bestyrelsen Trivselsmåling 

17/6 21 

Kl. 19-21 

Skolen X      Hele bestyrelsen Sommerferieafslutning før mødet kl. 18. 

 


